
KSČM odmítá p řijetí eura
 
S blížícími  se  volbami  do  Evropského

parlamentu  někteří  politici  začínají  opět  koketovat
s myšlenkou  zavedení  společné  evropské  měny  euro
v České  republice.  Třenice  se  nevyhýbají  ani  účelově

vytvořené vládnoucí pravicové koalici SPOLU, která se pod tímto názvem chystá i na
evropské volby. Jasný signál však svým prvním novoročním projevem vyslal prezident
Petr Pavel, který v projevu napsaném jeho poradci mimo jiné vyzval k jednoznačnému
a brzkému zahájení kroků k přijetí eura. S dodatkem, že prý euro je pro naši malou
otevřenou ekonomiku „logickou budoucností“.

KSČM považuje za skandální, že nejvyšší ústavní představitel České republiky
zpochybňuje národní měnu namísto toho, aby byl jejím zastáncem a obhájcem. Neboť
kromě  jiného  je  česká  koruna  v posledních  několika  letech  po  švýcarském  franku
druhou nejvýkonnější měnou Evropy.

KSČM dlouhodobě odmítá přijetí eura. Zachování koruny umožňuje definovat
nezávislou monetární politiku. Přijetím eura bychom se vlastní monetární politiky vzdali
a delegovali  ji  na Evropskou centrální banku.  To by  v uplynulých letech znamenalo
ještě  vyšší  inflaci,  vyšší  ceny bydlení,  hůře úročené vklady v bankách a  výraznější
pokles životní úrovně obyvatel, než je tomu v současné době. Jak je vidět, za špatný
výkon  české  ekonomiky nemůže  koruna,  resp.  nezavedení  eura,  ale  neschopnost
našich vlád.

Euro  posiluje  nestejnoměrný  vývoj  mezi  zeměmi  eurozóny a  regiony.  Není
nástrojem soudržnosti, ale naopak. KSČM klade důraz na ekonomická opatření, která
povedou k přibližování životní úrovně českých občanů k nejvyspělejším státům EU a
trvale udržitelnému rozvoji. 

Především s ohledem na vysoké riziko ztráty zbylé politické suverenity KSČM
přijetí eura odmítá. Pro KSČM je otázka p řijetí eura natolik závažná, že považuje za
nutné, aby o ní ob čané České republiky rozhodli jedin ě v referendu!

                                                                                                             VV ÚV KSČM

Trump coby mírotv ůrce?
Všechno je  jednou  poprvé.  Nikdy  m ě  například  nenapadlo,  že
bych  mohl  s Lipánkovým  ukrajinským  prot ějškem  a  jeho
soukmenovcem n ěkdy v n ěčem souhlasit. A vidíte, je to tu. Ale
pojďme od začátku… Už jsem se s tím nejen ve svém okolí setkal
víckrát.  Nemálo  z  těch,  kteří  patří  do  oné  osvícenější  kategorie
»nežeroucích« současnou vládní a provládní propagandu, živí v sobě
naději  při  pohledu  na  stoupající  preference  Donalda  Trumpa  před
prezidentskými volbami v zemi »Velkého bratra«. Usuzují totiž z řady

jeho  nynějších  prohlášení  a  slibují  si  od  jeho  případného  zvolení  konec  americké
vojenské  a  finanční  podpory  války  na  Ukrajině.  Z omylu  by  je  mělo  vyvést  právě
nebývale  a tudíž překvapivě  realistické vyjádření  jinak fanatického demagoga,  šéfa
ukrajinského  »zamini«,  Dmytra  Kuleby ohledně  možného  nástupu  Trumpa do  čela
»země zaslíbené«. Kuleba si vůbec nemyslí, že by to mohlo negativně ovlivnit podporu
Ukrajiny a má pro to i pádné důvody, které zveřejnil v rozhovoru pro ukrajinskou televizi
NV  pod  názvem Ukrajina  a  svět  před  námi.  2024,  zveřejněném  počátkem  ledna.
Informují  o  něm  na  svém  webu  EVROPSKÁ  PRAVDA a UKRAJINSKÁ  PRAVDA.
Nechme  tedy  nyní  mluvit  Kulebu: »Trump  je  známý  svým,  řekl  bych,
ultracharismatickým  jednáním,  svou  pověstí  a  svými  frázemi.  Ale  kdo  prodal  první
americkou zbraň Ukrajině? Prezident Trump nám poslal Javeliny. Kdo spustil program
bezplatných dodávek prvních námořních plavidel, člunů Island a Mark VI, na Ukrajinu?
Trump. Kdo bojoval proti projektu Nord Stream 2 a uvalil sankce na známou, ale již
zapomenutou loď Fortuna, která tento plynovod položila? Byl to Trump.«  Ano, je to
tak.  Všichni  »vůdcové  JůEsEj«  jsou  na  tom  totiž  stejně.  Mají  svá  zadání  od  těch
skutečně mocných, kteří vynaložili miliardy na jejich zvolení, a musí je plnit. Jinak by se
těmi »vůdci« ani  nestali.  A ti  skutečně  mocní  jsou stále jedni  a titíž.  Jsou to ti,  co
bohatnou na válkách a nemocech, vývozu zbraní, léků, energetických surovin a všeho
dalšího a samozřejmě kapitálu. Mění se jen »vůdcové«, marionety – podle toho, jaký
»kus« by mohl mít v tu či onu dobu úspěch u »ctěného« publika. 

Rok  2023? Jedinou  pozitivní  zprávou  je,  že  volby js ou
zase blíž, řekl Vojt ěch Filip

Rok 2023 je za námi a první kr ůčky odpo čítal nový rok 2024.
Jakých  bylo  uplynulých  365 dní  v české  i  zahrani ční
politice? A co p řinese nový rok? O tom je bilan ční, a tak
trochu  i  výhledový,  rozhovor  iportaL24.cz  s bývalým
předsedou  KS ČM  a  1. místop ředsedou  Poslanecké
sněmovny,  dnes  mj.  p ředsedou  p ředstavenstva  Česko-
čínské smíšené obchodní a pr ůmyslové komory, Vojt ěchem
Filipem.

 Pane doktore,  jak  hodnotíte  rok 2023 na politické  scén ě?
Přinesl ob čanům nějaké pozitivní zprávy?  Jedinou pozitivní

zprávou je, že volby a tedy naděje na změnu jsou zase o rok blíž. Vše ostatní jsou jen
špatné zprávy, inflace, nesmyslné kroky vlády, které prohlubují ekonomickou, sociální a
politickou  krizi  v české  společnosti.  Pětikoalice  zneužívá  svou  většinu  a  nedbá  na
ústavní povinnost přihlédnout i k názorům menšiny. Navíc opoziční poslanecké kluby
nijak nevyjadřují chybějící levicové postoje a názory, a tak roste napětí ve společnosti
pro neřešené rozpory.

 

  

  V roce 2023 se konaly jediné volby, ty prezidents ké. Zvít ězil v nich Petr Pavel.
Bylo to podle vás jasné dop ředu? A pro č se média hlavního proudu tak viditeln ě

postavila na jeho stranu?  Nebylo to jasné dopředu. V prvním kole, jako obvykle,
ještě  probíhal  souboj  o vliv  mezi  německým a americkým vlivovým  kapitálem. Ve
druhém kole už jasno bylo, proamerické síly pak soustředily všechny prostředky na
vítězství svého kandidáta. Proto, přesně jak je v otázce formulováno, všichni sloužili
pro vítězství Petra Pavla. Místy to bylo až trapné, ale ještě ne kontraproduktivní. Jen
to  ukázalo,  kdo  komu slouží.  Konečně  se  těmto  silám  podařilo  porazit  u  většiny
občanů vlastní názor, a tedy vlastní zájem.
  Jak  hodnotíte  deset  let  prezidenta  Miloše Zemana,  jemuž v b řeznu vypršel
mandát, a jak první (necelý) rok v ú řadě Petra Pavla? Je skute čně tím, kdo jde
na  ruku  vlád ě,  jak  varovali  p řed  volbami  jeho  kritici?  Miloš  Zeman  jistě  byl
opravdu prezidentem z vůle většiny národa. Zejména v prvním volebním období také
plnil skutečnou vůli občanů. Důležité bylo i to, že držel politiku všech azimutů a Česká
republika  měla  alespoň  zčásti  vlastní  zahraniční  politiku,  omezenou  jen  naším
členstvím v EU a NATO. Ve druhém volebním období, zejména v jeho závěru, mne
zklamal, když nebyl schopen udržet vlastní závěry a nepostavil se lžím a manipulacím
okolo ničení našich vazeb na trh v Ruské federaci a Čínské lidové republice. Mrzelo
mě, že nezastával názor, alespoň takový, který zaujal ke konfliktu na Ukrajině Václav
Klaus.  Pokud jde o první rok pana Petra Pavla, neočekával jsem žádný zázrak, ale
mé rozčarování je ještě  větší, než jsem si myslel.  Už první krok, který učinil,  tedy
podpis  zákona  o  snížení  valorizace  důchodů,  ukázal,  že  ani  nechápe  smysl  své
ústavní  funkce.  Jeho  názory,  například  k otázce  návrhů  Lichenštejnska  k zřízení
nadace a odevzdání majetku státu, jsou opravdu za hranou možného. Nedivím se
nikomu, kdo to přirovnává k vlastizradě.
   Vláda  p řipravila  v minulém roce  n ěkolik  krok ů  k tzv.  ozdravení  ve řejných
financí.  Jak  hodnotíte  nap ř.  konsolida ční  balíček  či  důchodové  zm ěny?
Pot řebují  finance  skute čně  ozdravit,  p řípadn ě  jak  byste  na  to  šel  vy?  To  je
otázka na samostatný rozhovor, ne na tento bilanční, ale krátce jen připomenu, že
nejde  o  žádné  ozdravení  veřejných  financí,  je  to  chaotický  soubor  kroků,  které
prohlubují krizi a nahrávají jen ziskům nadnárodních korporací. Pro občany našeho
státu přináší jen další  náklady,  prohlubuje inflaci a  prodlužuje krizi.  Slibuji,  že  své
návrhy na řešení odpovím v samostatném rozhovoru.
  Právě proti výše popsaným krok ům – mimo jiné – byla stávka 27. listopadu.
Považujete akce odborá řů za úsp ěšné? A tipl byste si, zda v nich budou odbory
nucené pokra čovat i v novém roce?  Akce odborářů považuji  za nutné, aby byl
jasně vyjádřen názor těch, kteří se musí živit vlastní poctivou prací. Úspěšné zatím
nejsou, protože odboráři zatím jasně neformulovali plán následných akcí, když jejich
oprávněné  požadavky  nebudou  splněny.  Je  zcela  jasné,  že  v akcích  je  nutné
pokračovat, protože jinak vláda opět všechny náklady přenese pouze na pracující a
zisky nechá odplout  do  zahraničí.  Jejich  politika  je  nejen  protilidová,  ale  zejména
protinárodní.
  Jak  vy  jako  právník  hodnotíte  zm ěny  v Ústavním  soudu,  které  rovn ěž
rezonovaly rokem 2023?  Hodnocení si  nechávám po rozhodnutí  o protiústavním
snížení  valorizací  důchodů.  I  k tomu  napíšu  samostatné  stanovisko.  Jak  čtenáři
iportaL24.cz ví, zpracoval jsem ústavní stížnost pro organizaci tělesně postižených. I
když  ji  Ústavní  soud  nepřijal,  nemám  za  sebou  41 poslanců,  vím,  kolikrát  bylo
porušeno právo občanů, a tedy netrpělivě očekávám rozhodnutí.
  Hodn ě se sklo ňuje spojování opozi ční (tedy i té mimoparlamentní) politické
scény po vzoru p ětikoalice. Ostatn ě u vás v Českých Bud ějovicích jste k tomuto
kroku  p řed  rokem  rovn ěž  sáhli,  když  vedle  KS ČM  kandidovaly  nap říklad
DOMOV  či  ANS.  Jenže  k v ětšímu  spojování  nedochází  mj.  kv ůli  osobním
animozitám n ěkterých politik ů, zatímco u pravice to naopak paradoxn ě jde. Je
reálné, že k n ěčemu takovému dojde i na opa čném politickém pólu?  Doufám, že
se pro volby do Evropského parlamentu podaří KSČM najít spolupracovníky z jiných
stran a z osobností. A zejména jsem přesvědčen, že se to podaří pro krajské volby,
poctivě na tom pracujeme.
  V zahrani čí  je  stále  nejv ětší  pozornost  v ěnována  válce  na  Ukrajin ě.  Už  i
mainstream a naši čelní p ředstavitelé (koneckonc ů i ti evropští) p řiznávají, že to
porážkou Ruska neskon čí. Souhlasíte? A jak vlastn ě hodnotíte další rok války,
který mají ob ě strany za sebou?  Speciální vojenská operace na Ukrajině zatím
nesplnila  svůj  cíl,  a  tím  je  denacifikace  Ukrajiny  a  porážka  nacionalistických  a
fašistických sil. Dokud tam budou oslavovat Banderu a jiné vrahy – i českých občanů
– bude pořád tato akce pokračovat. Žel, pro občany RF ani Ukrajiny to není nic, co by
jim mohlo přinést zlepšení života. Doufejme, že k denacifikaci dojde brzo.
  Velkým tématem je vstup Ukrajiny do EU. Vítáte ho ? Nebo máte názor jako
maďarský  premiér  Viktor  Orbán? Tady  souhlasím  s Viktorem  Orbánem  a  všem
občanům  naší  vlasti  chci  připomenout,  co  všechno  jsme  museli  udělat,  abychom
splnili přístupové podmínky, takže nevidím důvod, proč by je jiné státy včetně Ukrajiny
nemusely plnit.
  Mezi  ost ře sledované konflikty  p řibyl  v roce 2023 ten na Blízkém východ ě.
Překvapila  vás  eskalace  situace  v regionu?   Nepřekvapila,  už  od  přelomu
60. a 70. let minulého století jde o nejvýbušnější region, bohužel tam nevidím příliš
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osobností, které by chtěly jít cestou nositelů Nobelovy ceny za mír a pokračovaly v tzv.
cestovní mapě, která by vedla k naplnění rezoluce OSN o vytvoření státu Palestina a
státu Izrael. Jde skutečně o velmi nebezpečný vývoj nejen pro tento region, ale pro
celý svět.
  Pane  doktore,  jak  vy  jako  p ředseda  p ředstavenstva  Česko- čínské  smíšené
obchodní  a  pr ůmyslové  komory  hodnotíte  klí čovou  událost  uplynulého  roku
v Číně  –  všečínské shromážd ění  lidových  zástupc ů,  které  dalo  znovu  d ůvěru
prezidentu Si Ťin-pchingovi? Děkuji za tuto otázku. Jde o krok, který ukazuje směr
k naplnění  udržitelného  a  mírového  rozvoje  lidstva.  Myslím,  že  když  někdo  bez
předpojatosti  sleduje  politiku  současného  vedení  Komunistické  strany  Číny  a
konkrétně kroky prezidenta Si Ťin-pchinga, tak musí uznat, že jde o politiku skutečně
mírovou, podporující prosperitu a zajišťující základní lidské právo, právo na rozvoj.
Co osobn ě očekáváte od roku 2024 na domácí i zahrani ční scén ě? No děkuji i za
tuto otázku, ale nechci vydávat přání za otce myšlenky. Ale opravdu bych si přál, aby
se odborářům ve spojení s parlamentní a neparlamentní opozicí podařilo donutit vládu
k tomu,  aby odstoupila  a  přestala ničit  zbytky našeho národního hospodářství.  Aby
vládu  převzali  odborníci,  kteří  vyvedou  republiku  z krize.  I  KSČM může  odborníky
nabídnout.
A v zahraniční politice dojde k dalšímu úpadku USA, potvrdí se výměna hegemona a
posílí se role zemí BRICS, kterých je od 1. ledna už deset.
  Pomůže podle vás p řípadné zvolení Donalda Trumpa americkým prezidentem
k mírovému urovnání vále čného konfliktu na Ukrajin ě?
Myslím, že ve Spojených státech amerických je víc kandidátů,  kteří navrhují ukončit
podporu války na Ukrajině,  např.  i  Robert Kennedy mladší. Pokud to splní, tak se i
zmenší nebezpečí války.                                           Petr Kojzar, Iportal24

Selhání systému?
  Po tragické st řelbě na  Filozofické  fakult ě  Univerzity  Karlovy

se zejména na sociálních sítích vyrojilo mnoho otáz ek. Je jich
víc  než  samotných  odpov ědí.  Dnes  se  už  patrn ě  přesně
nedozvíme, co st řelce vedlo k tak hr ůznému činu, protože je
mrtvý.  Existuje  varianta,  že  studenta,  který  vraždi l,  mohl
někdo navést. Nebo to snad byla jen nápodoba ze zahra ničí?
Ostatn ě  tohle  tvrdí  média  i  odborníci.  Jedná  se  totiž  o
nejčastější jev. Čím více podobných p řípadů narůstá po sv ětě,
tím v ětší je pravd ěpodobnost, že se to stane i u nás. Jenže je

zde ješt ě více rozpor ů než jen samotná nápodoba.

Podívejme  se  nejdříve  na  samotnou  zbraň,  kterou  měl  údajně  útočník  vraždit.
Útočná puška AR–15, která vychází z útočné pušky M–16, byla hojně  používána ve
Vietnamu pro  boj  v tamní  džungli.  Cena této  pušky je  něco kolem  1000 USD.  Ale
některé média spekulují, že její cena se pohybuje něco kolem 100 tisíc. Kde je tedy
pravda? Ta je zahalena v informačním šumu. Položme si otázku. Jak si mohl mladý
student pořídit takto drahou pušku? Kde na to vzal peníze? Po zásahu na FF UK se
totiž  zjistilo,  že měl  vysloveně  arzenál  zbraní,  které  hodlal  použít.  Kde tyto  zbraně
vzal? Kde je koupil? Kdo mu je prodal? Nikomu nepřišlo divné, že si takhle mladý
člověk kupuje a registruje tolik zbraní, jako kdyby měl vyrazit někam bojovat? Jestliže
je puška AR–15 útočná, co chtěl  ve své rodné obci bránit  útokem? Zřejmě selhání
systému.
Proč  nezareagoval  Finanční  analytický  úřad  (FAÚ),  který  podezřelé  finanční  toky
monitoruje? Nakupoval zbraně  kartou nebo převodem z účtu na účet? Pokud by je
nakupoval  v hotovosti,  tak  si  někdo musel  všimnout,  že  se  jedná o  značný obnos
peněz a ten musí obchodník ze zákona nahlásit. Jenže se tak nestalo. Nikoho netrklo,
že je to značná suma na mladého člověka, který zcela jistě nemá takový příjem. Nebo
snad  má?  Dnešní  moderní  technologie  tomu  přejí,  ale  určitě  by  se  jeho  výdělek
nedostal výše než na několik desítek tisíc. Pokud na zbraně nešetřil roky a nepracoval
v Praze. Takže zaspal jak ten, kdo zbraně prodal, stejně i analytický úřad. Jednalo se
ale  o  řádnou zbraň,  která  byla  od  výrobce,  nebo se pohybovala  na  černém trhu?
Zřejmě selhání systému.
Před rokem se v médiích objevila zpráva, že zbraně pro Ukrajinu mohou skončit  na
černém  trhu.  Neskončila  na  něm  náhodou  i  zbraň  typu  AR–15  (nebo  AR–10,  jak
uvádějí některé zdroje), případně i další zbraně, které pachatel měl? Tím nechci nijak
tvrdit,  že  pachatel  vraždil  s nelegální  puškou.  Jen je nutné  poukázat  i  na  fakt,  že
zbraně  z Ukrajiny  se  mohou  rychle  a  poměrně  snadno  dostat  k nepravým  lidem.
Mohou se k nám dostat jak zbraně z ruské strany, stejně i zbraně dodávané z USA pro
samotnou Ukrajinu.  Útočná puška AR–15 totiž  typově  pochází  právě  z USA a byla
hojně používána při podobných tragédiích jako na FF UK. Jak má tuto věc ošetřenou
stát, aby se sem k nám do republiky nelegální zbraně nemohly dostat? Nebo stát jen
v klidu spí, když už téměř všechny naše zbraně na Ukrajinu poslal? Bude se čekat na
selhání systému?
Zajímavé  ale  je,  že  média  tvrdí,  tedy  alespoň  ta,  která  mají vyšetřovací spis
k dispozici (sic!), že pachatel trpěl psychickými problémy. Sice netuším, jak se ke spisu
média  dostala,  ale  jedno  je  naprosto  jasné.  Dnes  k získání  zbrojního  průkazu
nepotřebujete psychologické testy. Kdysi to povinnost byla, ale s rozvolněním pravidel
stačí  jen  doporučení  od  praktického lékaře.  Takže zcela  jistě  bude  nutné  se  vrátit
k psychologickým testům a to i opakovaným. To bude samozřejmě znamenat náklady,
o kterých asociální vláda P. Fialy, která se chce prošetřit k prosperitě, nechce slyšet.
Ostatně  psychologická  a psychiatrická péče  pod  vedením  asociálního  ministra
V. Válka z TOP 09 je v troskách.
Jak  je  možné,  že  nikoho  netrklo  podivné  množství  útočných  zbraní  u  mladého
člověka? Selhal totiž systém. Alespoň  dle mého názoru. Vše se odvíjí od byznysu.
Prodejce chtěl udělat kšeft, tak zbraně prodal. Peníze jsou přeci peníze. Ty nesmrdí a
kšeft je kšeft. Proto nikdo žádnou podezřelou transakci nehlásil, všichni na tom chtěli
vydělat. Prodejci zbraní by měli být určitě více pod dohledem. Stejně i ti, kdo poskytují
výcvik. Jedná se totiž o vázanou živnost. Zda to novela t o zbraních a střelivu vyřeší, je
otázkou, ale určitě by se o to měla pokusit. Už jen proto, aby již k podobné tragédii,
které se odehrála 21. 12. 2023, nikdy nedošlo.
Jan Klán

ŽENY - STŘÍPKY Z HISTORIE 2
   Do povídání o záhadné kněžně Emmě kromě historiků promlouvají i numismatici.
Babička Ludmila se dožila na tehdejší dobu vysokého věku, Václavovi v mladém věku
ukrátil život jeho bratr. Boleslav I. byl ctižádostivý, bojovný, využil příznivých okoností,
vládu  českého  knížectví  rozšířil  nebývalou  měrou,  vlastnil  Krakovsko,  sousedil
dokonce s Kyjevskou Rusí. Mohl si proto pro svého syna vybrat nevěstu z nejvyšších

kruhů.   
    Druhou manželkou Boleslava II. se stala EMMA. Sám Boleslav II. pokračoval ve
stopách svého otce, upevňoval  svůj  vliv,  v Praze založil  biskupství a vymanil   tak
Čechy z německého církevního vlivu. Založil dva kláštěry - v Břevnově a Ostrově a
nejméně  20  kostelů,  získal  přízvisko  Pobožný.  Do  jaké  míry  se  na  manželových
úspěších podílela kněžna není známo. Víme ale, že sídlila  na Mělníku a dokonce
vydávala vlastní stříbrné mince s nápisy Emma Regina  a Civitas Melnic. (Od té doby
už Mělník zůstal věnným městem českých kněžen i královen.) Těch mincí se našlo
více než stovka nejen u nás, ale i v Polsku a dokonce ve Švédsku. Manžel jí to klidně
dovolil,  zatímco  skřípal  zuby  nad  Slavníkovci,  kteří  si  také  razili  vlastní  mince.
Nakonec definitivně sjednotil Čechy tím, že nechal surově konkurenční rod roku 995
vyvraždit.
  Proč  královna  –  byla  přece  jen  českou  kněžnou.  Musela
proto být královského původu. Je o tom více teorií. Mohla být
vnučkou  císaře,  pravděpodobně  sestrou  vévodkyně  Gizely
Bavorské,  nebo  dcerou  burgunského  krále  Konráda.  Právě
numismatici nabízejí další variantu o jejím anglickém původu –
podobné mince s nápisy „Enma Peiona“ se našly ve Francii.
To je ale velmi nepravděpodobné, styky s Anglií byly nulové.
Podobnost  lze  snad  vysvětlit  tím,  že  mince  razil  nějaký
zatoulanec  z  Anglie.  (Emma  se  narodila italskému králi
Lotharovi II. z dynastie Bosovců, Emminou matkou pak byla
královna,  císařovna  a  následně  mocná  císařovna-
regentka svatá Adéla Burgundská. Wikipedie- redakce)
    Boleslav II. zemřel roku 999. Pak se v Čechách děly věci. Syn, Boleslav III., zvaný
Ryšavý, (Palacký ho ve svých dějinách nazval pustým ničemou), se uvedl tím, že se
pokusil zlikvidovat nevlastní bratry.  Jaromíra dal vykastrovat, nejmladšího Oldřicha
pak  neúspěšně udusit v lázni. Jejich matka Emma už na nic nečekala a utekla spolu
se syny do Bavor. Ryšavec čekal na trůn dlouho, sám neměl syna, ale dceru, kterou
provdal za Vršovce. Těm se zachtělo vlády a roku 1002 vyvolali povstání.  Ryšavec
byl nejen krutý, ale také zbabělý a utekl do Schweinfurtu k otci Jitky, o které budeme
psát příště. Polský Boleslav Chrabrý, ve kterém kolovala také přemyslovská krev po
Doubravce, vpadl do země, povstání potlačil a nastolil na stolec svou  loutku - věčně
opilého Vladivoje. Boleslav toho využil, vrátil se, pozval elitu rodu Vršovců na hostinu
na usmířenou a tam je nechal  povraždit.   Svému zeti  prý sám usekl havu.  Hrozil
rozpad státu.  Boleslav Chrabrý  se rozhodl,  že  si přisvojí vládu nad Českou zemí,
Ryšavého uvěznil.  (Ten při  chlebu a vodě  zemřel až roku 1037.)  Roku 1004 se s
vojsky krále Jindřicha II. Bavorského Emma spolu se svými syny vrátila. Poláci byli
vyhnáni,  na  stolec  Jindřich  uvedl  Jaromíra,  který  pak  poslušně  plnil  přání  svého
protektora.  Emma  sama  dožila  na  Mělníku,  zemřela  snad  v  roce  1005  nebo  6.
Kronikář Kosmas uvádí rok 1006. Dodává, že viděl její hrob, bohužel se nezmínil o
jeho umístění. Pokud si příliš nevymýšlel, četl na něm epitaf : „Hemma tu leží, hle
pouhý prach, jež byla jak gemma. Pane, tak prosím tě,  rci,  milostiv duši té buď.“
(Gemma=drahokam,  kamej.).  Hrob  se  historikům  dohledat  nepodařilo.
Pavel Hruban

PÍŠETE NÁM    
Fialova vláda "na lovu". 
   Mnozí z vás jistě znáte vědomostní soutěž, vysílanou v podvečer na NOVĚ, která se
jmenuje " Na lovu ". Na rozdíl od naší vlády, která je rovněž na lovu, jde v této televizní
soutěži  o  to  -  vzdělávat  občany  Česka.  Dávat  jim  prostor  k  tomu,  aby  si  svými
vědomostmi nad lovcem, s vysokým IQ, mohli přivydělat nějakou tu korunu. Nikdo jistě
nepochybujeme o tom, že tyto výhry spadají do danění vládního "lovce daní" pana
ministra Stanjury .
    Fialova vláda je také na lovu a to stylem zdanit svým občanům úplně všechno. Moci
a zisků chtiví vládní páni a šovinistické dámičky, nemají nikdy dost. Čím více mají, tím
více chtějí mít. Takoví jsou schopni zdanit ještě všechny daně, aby měli dost financí na
své zbraně a bomby do svých neustálých, dobyvačných válek, po boku USA. V čele
vládních  lovců stojí proti občanům méně vzdělaní IQčkáři, kteří naopak nutí občany
ČR nemyslet.  Jejich vládní soutěž "Na lovu" má zcela jiná pravidla. Jejich pravidla
znějí: "Občané nemyslete teď !  Už nikdy nemyslete ! Od toho jsme tu my, IQ 107 a
níže,  abychom  mysleli  za  vás  a  hlavně,  abychom  ještě  více  mysleli  na  nás.  Náš
západní, jednostranně zaměřený  zpravodajský mainstream a naše režimní cenzura
vám zajistí zdroj té jediné universální pravdy, která m u s í být platná nejenom pro vás,
pro celé Česko, ale i pro celý svět. Naše pravda je i vaší pravdou a proto nemusíte
myslet a hledat pravdu svoji, jinou, než je ta naše pravda  globálně-universální."  Ať už
to řekl V. Havel, anebo kdokoliv jiný, měl pravdu: " V zemi kde vládne cenzura věří
oficiálním zprávám pouze hlupák ."
   V tomto jejich jednání, v tomto lovu na nás, občany, pořádaném, je pro nás občany
velká výzva. Necháme se všichni ulovit těmi pyšnými a nevzdělanými, nacionalistickou
nenávistí posedlými lovci ? Já se jimi ulovit rozhodně nenechám. Mám svoji vlastní
hlavu  a  v  ní,  bohudíky,  svůj  vlastní  myslící  mozek.  Je  to  na  nás,  na  vás.
Nezapomínejte na to, že ten, kdo ze sebe udělá naivní a důvěřivou ovci,  že bude
lovci, vlky, sežrán. To je realita platná pro veškeré časy. Na tomto pravidle stojí ten
jejich západní lovecký vlčí řád. HOMO HOMINI LUPUS. Člověk člověku vlkem. To je
ten svatý řád, kterým se řídí ten krachující a zadlužený, dávno nefunkční a přežitý
kapitalismus.  Tento  vlčí  řád  je  řízen  "vlčími  smečkami"  oligarchů  a  vlastníky
nadnárodních korporací. Je-li prohnilý celý systém, potom proti takové "vlčí smečce"
nemá prostý občan pražádnou šanci se ubránit. 
  Je  potřeba  o  všem  důkladně  přemýšlet  a  ne  pouze  přijímat  pravdu  nám,  naší
diktátorskou  vládou,  vnucovanou.  Naše  nemyslící  vláda  zatím  úspěšně  loví  své
nemyslící občany. Vládní lovci na lovu STAČILO!                                           
 E. Smutná 
                                                                                                                                               

 OV KSČM Rakovník vás zve:
 Dne 21. ledna 2024 ve 13.30 hodin  bude na budov ě OV KSČM
Rakovník,  Kunštova ulice,  slavnostn ě  odhalena pam ětní  deska
PhDr.  Miloslavu  Ransdorfovi,  významnému  komunistick ému
filozofu,  historikovi  a   politikovi,  místop ředsedovi   ÚV KS ČM,
europoslanci.  
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